

Aiguines

Sentier du Col d'Illuire



6 km



3 h



Maxi : 977 m

Mini : 754 m



Start: Parking of the col d'Illuire, the D71 road, 2,5 km from the village

Be careful, all given informations are about the one-way hike only! Cross the D71 road and go towards the picnic tables on the right. Take the path on the left, behind the stone wall. Wind your way down below the col. Be careful, it's rocky and steep! **1** Turn left using the handrail. Continue along the path, taking care on the downhill sections, especially when it's full of fallen slippery leaves. **2** Go straight ahead into the Vaumale ravine. Continue, admiring the view when it is unobstructed. Cross the rocky scree watching out for tricky sections. **3** Climb the rock - there is a rope on the side to help. Admire the view, but don't get too close to the edge, as there's a ravine below! Continue on, turning left and crossing another rocky scree. Follow on along the path. Go straight ahead on the smooth stone and keep going. **4** When you reach the D71 road, turn right and then go straight on until you reach the GR®99 (towards Trigrance on the left or Aiguines via the top of Grand Margès on the right) or turn around and go back the way you came (multiply duration and distance x2).

2nd possible start – parking of the Petite Forêt, the D71 road, 10 km from the village – step by step in the opposite direction.

Départ : Parking du col d'Illuire, D71, 2,5 km du village

Attention, toutes les informations données concernent uniquement l'aller sur ce sentier ! Traverser la D71 en direction des tables de pique-nique à droite. Prendre le chemin à gauche, derrière le muret. Descendre sous le col tout en zigzaguant. Attention, c'est caillouteux et pentu ! **1** Prendre à gauche en s'aidant de la main courante. Poursuivre le sentier en faisant attention dans les descentes, plus particulièrement quand il y a des feuilles mortes glissantes. **2** Aller tout droit dans le ravin de Vaumale. Continuer, admirer la vue quand elle est dégagée. Traverser le pierrier, faire attention

aux passages délicats. **3** Monter sur le rocher – il y a une corde pour aider sur le côté. Admire la vue mais ne pas s'approcher trop du bord car en bas, c'est le ravin ! Poursuivre, prendre sur la gauche et traverser un nouveau pierrier. Continuer sur le chemin. Aller tout droit sur la dalle de pierre lisse et avancer. **4** Arrivé sur la D71, prendre à droite puis tout droit jusqu'au GR®99 (direction Trigrance à gauche ou Aiguines par le sommet du Grand Margès à droite) ou faire demi-tour et rebrousser le chemin (multiplier x2 la durée et la distance).

2^e départ possible – parking de la Petite Forêt, D71, 10 km du village – pas à pas dans le sens inverse.